
Fra: Gunna Starck <gunna@enhedslisten.dk>  

Sendt: 11. marts 2021 13:20 

Til: Christian Christensen <CC@kk.dk>; Bent Lohmann <Bent@Lohmann.be> 

Emne: Kommentarer til "Initiativer - - " pkt. 3 

 

Kære Bent og Christian! 

Vil I sende dette ud til medlemmerne af LU, så der er lidt at arbejde  med i aften og frem til d. 25. 

Gunna 

 

 

Kære alle! 

Her er mine kommentarer til Initiativerne (pkt. 3), så behøver jeg ikke at sige så meget i aften. 

Kommentarerne er i den rækkefølge, de står i bilaget. 

Alt i alt læser jeg en god vilje mellem linierne, men modstanderne er allerede ved at mobilisere. Jeg 

mangler svar på, hvorfor festen og branchen anses for lukket, hvis man ikke kan feste mellem 02 og 05. 

Hvorfor kan man ikke feste og tjene penge mellem 20 og 24? 

  

6. Skærpede ordensregler 

Det er jeg bange for, at der ikke kommer meget ud af, når politiet skal håndhæve skærpningen. 

  

 

11. Styrket dialog og samarbejde 

Er et meget fluffy initiativ. Hvad ligger der bag “en ny form for det videre arbejde”. Hvad er der i vejen med 
den hidtige form? 

 

 

21. Forsøg med partnerskabsaftaler for mindre affald 

Her optræder for første gang (optræder flere gange i papiret) “når nattelivet er normalt igen”. Det er meget 
betænkeligt, da hele foretagendet går ud på, at “skabe et bedre natteliv”, men ordvalget om normalt 
antyder desværre, at forvaltningerne har en - måske uerkendt - forestilling om, at alt bliver som det var. 

Når der står “tages inden for de eksisterende rammer”, betyder det så, at der tages penge? og at de tages 
fra noget andet og i givet fald hvad? 

 

 

26. Fremme af respektfuld opførsel - -  

Tjah! 

 

28. Opmærksomhed på problembevillinger 

Desværre antyder ordene "allerede opmærksomme" på og "fortsat se på” ikke på de store ændringer. 
 

29. Vægt på positive - - - 

Her er ikke andet, end at håbe på det bedste. 

 

 

30. Mere restriktiv - - - 

Her bør man gøre mæglerne opmærksomme på, at det er falsk markedsføring, at skrive i reklamerne på 

facaderne, at "5-bevilling haves” eller “stor udeservering”. 
 

 

31. Udvidet zone - - -  
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Ansøgning om 5-bevillinger breder sig lige så stille øst for Gothersgade, Gl. Holm og Torvehalsområdet. Det 

er for sent, at opdage, at det var en fejl, når de er givet. Det er steder med mange beboere, så kommunen 

bliver ikke populær. 

Men man kan selvfølgelig glæde sig over, at der kommer gang i beboerforeningerne.  

 

 

32. Skærpet tilsyn - - -  

Bare det får konsekvenser. 

 

 

33. Vilkår ved nattilladelser 

Det handler om få steder, men mange meget fulde mennesker. Man kan håbe, at de går hjem i stedet for at 

rave rundt i gaderne. 

 

 

35. Krav om oplysning - - - 

??? 

 

1. Flere natteværter 

Det er fint. Men det skal understreges, at de ekstra ressourcer også skal bruges til en systematisk 

indsamling og vurdering af tid, sted, alvor,  involverede aktører mv. i både hændelser og nattelivsmiljøet 

generelt. 

 

 

2. Ordenskorps 

Det vil tage år om nogensinde at få det igennem, så det skal der ikke satses på her og nu. 

 

 

9. Certificering - - - 

Jeg tvivler på effekten. 

 

 

10. Kampagne mod vold og narkotika - -  

Legalisering af cannabis ville være godt. Dels er cannabis betydeligt mindre agressivitetfremkaldende end 

alkohol, og det ville blive nemmere at bekæmpe de hårde stoffer.  

 

 

14. Styrkelse af støjvagten 

Ingen kommentarer. 

 

 

15. Skærpelse af støjregler. 

Det er det samlede støjbillede og ikke den enkelte virksomhed, der skal vurderes. Det har man jo implicit 

indset ved endelig at se på koncentrationen af støjende virksomheder.  

 

 

16. TMF-tilsyn og -udtalelser - - - 

Det kan få virkelig stor effekt, hvis TMF er ihærdige nok 

 

 



18. Hyppigere tilsyn - -  

Det kan blive en virkelig ændring. Godt, at man erkender, at det er den samlede belastning, det handler 

om.  15 udeserveringer, der alle overholder vilkårene, sender desuagtet et signal om et stort værtshus. 

Dog er den passus om at lovliggøre endnu ikke godkendte udeserveringer ikke betryggende, men tyder på 

et tag selv bord. 

    

 

19. Indskrænkelser - - - 

Bingo. Man kunne jo arbejde for at ændre “udgangspunktet for at sige nej -“.   
Der mangler en erkendelse af, at konverteringen fra butikker til cafe/restaurant/feststed hænger sammen 

med tilladelse til udeservering, idet huslejen for en lille butik kan sættes gevaldigt op, når kommunen stiller 

store gratis serveringsarealer til rådighed. På den måde bidrager den gratis udeservering til butiksdøden, og 

det undrer mig, at KCC ikke tager de handlendes parti i den diskussion.  

 

 

20, 22, 23, 24 og 27. Affalds- og toilethotpots - - . 

 Indfaldsvinklen er gal. Det handler om fulde mennsker, hvor hjernen er sat ud i takt med, at alkoholen gået 

ind. Det handler om ligegyldighed. Man kan se folk stå og pisse op af et ledigt offentligt toilet, så det 

handler ikke om flere, renere, oftere osv. Fulde mennesker gør det nemmeste og hurtigste uden omtanke 

for andre.  

 

 

3. Tildeling af afgrænsede - - -  

Er det i praksis mere udeservering. Skal vi andre så gå på gaden? 

 

 

4. Begrænsning af detailhandlens - - - 

God idé 

 

 

5. Mini-arrangementspulje - - 

God idé, især med steder for dem, der ikke gider bøvede, fulde mennesker. Der er faktisk en del unge, der 

ikke drikker. Kunne finansieres med afgift på udeserveringer, der så ville finde det leje, der var gæster til.    

 

 

7. Alkoholfri zoner 

Håndhævelse? 

  

 

8. Identificering af festzoner - -  

Bare jeg troede på det, men hver cm2 bliver der jo bygget på, og så er der kun parker/de grønne områder 

tilbage. 

 

  

12. Fælles indgang. 

Ja, men det er da fint. 

 

 

13. Klageapp. 

Husk at tage larm og svineri fra private fester med. 



 

 

17. Projekt om kontinuerlige støjmålinger - - - 

O k 

 

 

25. Reduktion af gener - -  

Husk samarbejde med statslige og porivate udearealer. 

 

Gunna 

 


